
 

PROTOKÓŁ  NR  VI/07 
 

z  Sesji Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą 
odbytej  1   marca  2007 roku 

 
 
Zgodnie z art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  

(tj. Dz. U. z  2001 r. Nr 142 poz. 1591 z późn. zm.)  na wniosek Burmistrza Miasta  
Kostrzyn nad Odrą  - Przewodniczący Rady Miasta Marek Tatarewicz  zwołał                 
VI sesję Rady Miasta. 

 
W sesji Rady Miasta na ogólny stan 15 radnych, udział wzięło 15 radnych. 
(listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 do niniejszego protokołu).  
 
Porządek obrad sesji przewidywał : 
 

1. Sprawy regulaminowe 

a) otwarcie sesji, 

b) uchwalenie porządku obrad 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/22/07 Rady Miasta Kostrzyn 
nad Odrą z dnia 8 lutego 2007 r. w sprawie budżetu miasta Kostrzyn nad Odrą.               

 
Ad. 1 - Sprawy  regulaminowe 
 
Przewodniczący Rady Miasta Marek Tatarewicz o godz. 14.00 dokonał otwarcia obrad 
sesji w sali Europejskiego Centrum Spotkań Seniorów i Osób Niepełnosprawnych oraz  
Kostrzyńskim Centrum  Wspierania  Biznesu.   
Po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w 
posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 
15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych  decyzji  
 
Kolejnym podpunktem spraw regulaminowych było uchwalenie porządku obrad sesji. 
 
Rada Miasta jednogłośnie przyjęła porządek obrad sesji. 
 
 
Ad. 2  - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/22/07 Rady Miasta 
Kostrzyn nad Odrą z dnia 8 lutego 2007 r. w sprawie budżetu miasta Kostrzyn nad 
Odrą.               
 
Burmistrz Miasta A. Kunt poinformował, że 13 lutego br. Starosta Powiatu wystąpił 
do niego z prośbą o udzielenie poręczenia kredytu dla SPZOZ, ponieważ Starostwo  
nie ma możliwości poręczenia kredytu ze względu na to, że budżet na 2007 r. nie 
został jeszcze uchwalony. Pilna potrzeba zaciągnięcia kredytu wystąpiła z powodu  
zajęcia przez komornika konta szpitala, który po zmianie przepisów może przejąć 
również środki na wynagrodzenia dla pracowników. W związku z trudną sytuacją 



 

szpitala i jego pracowników, którzy nie otrzymują wynagrodzenia, Burmistrz Miasta 
zadeklarował pomoc i dlatego też wystąpił do Rady Miasta o rozważenie możliwości 
poręczenia  kredytu. Burmistrz powiedział, iż SPZOZ opracował program 
restrukturyzacji, na realizację którego będzie zaciągnięty kredyt w wysokości 40 mln 
zł. W chwili obecnej SPZOZ wystąpił o poręczenie kredytu na kwotę 2 mln zł, która 
jest niezbędna na zaspokojenie najpilniejszych potrzeby, do czasu uzyskania całej 
kwoty kredytu. Kredyt na kwotę 2 mln zł wymaga poręczenia, łącznie z odsetkami, na 
kwotę 3,3 mln zł. Burmistrz uznał, iż nie ma gwarancji na uzyskanie przez SPZOZ  
kredytu w wysokości  40 mln zł, a więc nie można pozwolić, aby Miasto zadłużało się 
na ponad 3 mln zł. Burmistrz Miasta zaproponował poręcznie minimalnej kwoty, która 
zaspokoi najpilniejsze potrzeby szpitala, dlatego też wystąpił do Rady Miasta o 
wyrażenie zgody na udzielenie poręczenia do kwoty 1,7 mln zł, w tym 1 mln zł kwota 
udzielonego kredytu. 
Wniosek Dyrektora SPZOZ w sprawie udzielenia poręczenia kredytu stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Starosta Powiatu Józef Kruczkowski stwierdził, iż sytuacja szpitala jest wszystkim 
znana, zadłużenie SPZOZ wynosi 57 mln zł., a kredyt w wysokości 40 mln zł. pozwoli 
na przeprowadzenie programu restrukturyzacji.  Obecne przepisy prawne umożliwiły 
komornikom zajęcie konta również w części przeznaczonej na wynagrodzenia 
pracowników. Zajęcia komornicze przekraczają kwotę kilkuset tysięcy złotych 
miesięcznie, co utrudnia prawidłowe funkcjonowanie szpitala. Położenie szpitala na 
skraju powiatu oraz w największym mieście powiatu, nie jest korzystne dla szpitala, 
dlatego też  pozostałe samorządy nie wyrażają chęci poręczenia kredytu. Komornik 
przejmuje wszystkie środki z konta, przez co pracownicy szpitala nie otrzymują 
wynagrodzenia. Poręczenie kredytu przez samorząd kostrzyński, będzie świadczyło o 
normalnym podejściu do problemu. Starostwo Powiatowe nie może udzielić 
poręczenia kredytu, ponieważ Rada Powiatu nie uchwaliła jeszcze budżetu. 
Starosta stwierdził, iż istnieje pewne ryzyko w tym, że program restrukturyzacyjny 
może nie przynieść oczekiwanych efektów, ale największe ryzyko w tym wszystkim 
ponoszą mieszkańcy. Starosta zapewnił, że po uchwaleniu budżetu, Powiat również 
udzieli poręczenia kredytu, ponieważ zależy nam na  dalszym funkcjonowaniu tego 
szpitala. Na początku miesiąca kwietnia będzie finalizowany kredyt na kwotę                     
40 mln zł. Starosta nadmienił, iż Wojewoda opowiedział się funkcjonowaniem  
kostrzyńskiego szpitala, lecz nie w obecnej wielkości, ale w zakresie  niezbędnym dla 
mieszkańców.  
Starosta Powiatu J. Kruczkowski w imieniu Zarządu Powiatu wystąpił do Rady Miasta 
o udzielenie poręczenia dla SPZOZ w Kostrzynie nad Odrą.   
 
Radny P. Tadla zwrócił się z pytaniem, czy na spotkaniu z Wojewodą zadano pytanie, 
w jaki sposób rząd polski zamierza pomóc kostrzyńskiemu szpitalowi ? Czy też 
pozostawiono ten problem w gestii samorządu kostrzyńskiego i Powiatu ?  
 
Starosta J. Kruczkowski wyjaśnił, iż nie posiada informacji w tej sprawie. Natomiast 
na spotkaniu w Warszawie zwróci się z tym problemem do Wojewody. W budżecie 
Państwa nie ujęto środków na pomoc szpitalom będących w takiej sytuacji, a więc i 
Wojewoda nie posiada żadnych informacji na ten temat.  Starosta zwrócił uwagę na 



 

fakt, że zadłużenie nie osiągnęłoby tej wielkości, gdyby przepisy prawne pozwalały na 
ogłoszenie upadłości szpitala. Wykorzystując lukę prawną zrzucono odpowiedzialność 
za szpitale na barki samorządu powiatu, jako organu założycielskiego. Zdaniem 
Starosty instytucją zarządzającą szpitalami w pełnym zakresie powinny być Narodowe 
Fundusze Zdrowia, a nie Powiaty, które nie posiadają środków na ten cel.  
 
Burmistrz Miasta A. Kunt poinformował, że sytuacja kostrzyńskiego szpitala jest 
znana Ministrowi Zdrowia Z. Relidze, który został powiadomiony o zagrożeniach dla 
mieszkańców wynikających z likwidacji szpitala. 
 
Radny P. Tadla stwierdził, że przynajmniej od 10 lat słyszał o kłopotach 
kostrzyńskiego szpitala. Po raz kolejny wystąpiono o pomoc do samorządu, który cały 
czas jest obarczany finansową pomocą szpitalowi. Radny uznał, iż wszyscy są 
świadomi, iż problem ten dotyczy przede wszystkim pracowników, mieszkańców 
Kostrzyna. Zdaniem Radnego należy dzisiaj podjąć właściwą decyzję, bo za trzy 
miesiące można się spodziewać kolejnego wniosku o pomoc finansową dla szpitala. 
Radny wyraził przekonanie, że poręczenie kredytu wiąże się  ze spłatą kredytu przez 
miasto. Poręczając za kilka miesięcy kolejny kredyt, można spodziewać się pretensji 
innych grup społecznych, że miasto widzi tylko potrzeby szpitala, zapominając o 
inwestycjach i innych zadaniach ważnych dla miasta. 
Radny był zdania, że należy się zastanowić nad inną formą pomocy szpitalowi, może  
poprzez doposażenie szpitala, aby zwiększyć zakres usług, a tym samym wysokość 
kontraktów. 
 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz zwrócił się z pytaniem do Dyrektora SPZOZ 
dotyczącym perspektyw spłaty kredytu w kwocie 40 mln zł, ponieważ w planie 
finansowym przewidziane jest do spłaty 2,7 mln rocznie ? 
 
Dyrektor  A. Waszkiewicz ustosunkowując się do wypowiedzi Radnego P. Tadli, 
stwierdził, że odpowiedzią jego na pytanie, jest wysokość środków z budżetu, jaką 
miasto wielokrotnie przekazywało szpitalowi na zakup sprzętu. W obecnej sytuacji 
niezbędne jest wsparcie szpitala na bieżące funkcjonowanie i wypłatę wynagrodzeń, a 
nie wyposażanie szpitala, który jest w trudnej sytuacji finansowej. Dyrektor stwierdził, 
że występując z wnioskiem do Rady Miasta i przedstawiając problem na posiedzeniu 
Komisji i Sesji, miał nadzieje, iż mieszkańcy mogą liczyć na pomoc radnych. 
Nadmienił, że w 2006 roku zmniejszono minusowy wynik finansowy, szpital 
prawidłowo funkcjonował, nie wstrzymano działalności oddziałów. Zapewnił, że 
poręczona kwota 1 mln zł będzie brała udział w programie restrukturyzacji i 
pomniejszy kwotę kolejnego kredytu na kwotę 40 mln zł.  Dyrektor stwierdził, iż nie 
może złożyć deklaracji spłaty kredytu przez SPZOZ, ponieważ nie jest w stanie tego 
zapewnić. Do 2009 roku szpital, a szczególnie pracownicy będą pracować w trudnym 
okresie, ponieważ konieczne będzie zmniejszenie kosztów pracy. Program naprawczy 
został przyjęty przez Wojewodę, a efekty jego wdrażania są już widoczne, czego 
dowodem jest funkcjonowanie szpitala przy tak dużym zadłużeniu. Realizacja tego 
programu dotknie szczególnie kadrę pracowniczą poprzez zmniejszenie 
wynagrodzenia i zwolnienia pracowników.  
 



 

Radny P. Tadla stwierdził, że większość radnych obecnej kadencji nie posiada 
informacji o wysokość środków przekazanych w  ostatnich latach z budżetu miasta na 
rzecz szpitala.  Radny wystąpił z pytaniami w sprawach : 
1) W jakiej wysokości powiat ujął środki w budżecie na pomoc dla SPZOZ w 

Kostrzynie ?  
2) W jakim terminie SPZOZ otrzyma kredyt na restrukturyzację szpitala ? 
3) Jakie działania będą podjęte, jeśli konsorcjum finansowe odmówi poręczenia  

kredytu ? 
 
Starosta Powiatu J. Kruczkowski wyjaśnił, że w projekcie budżetu zaplanowano               
5,5 mln zł na poręczenie kredytu, pozostałą część kredytu będzie stanowiło poręcznie 
majątkowe oraz Fundusz Poręczeń Kredytowych. Obecnie prowadzone są analizy 
ekonomiczne i nie wiadomo w jaki sposób konsorcjum odniesie się do zabezpieczenia 
majątkowego. Starostwo nie bierze pod uwagę wariantu nie otrzymania kredytu i 
likwidacji szpitala. Jeśli taka sytuacja miałaby  miejsce, to rozważane będzie  
przekształcenie szpitala w Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej, który 
funkcjonowałby przy pomocy Starostwa. Starosta uznał, iż należy skupić się przede 
wszystkim nad zaciągnięciem kredytu i  spłaceniu zobowiązań wierzycielom.  
 
Radny M. Jaszcz stwierdził, iż wśród obecnych na sali, nie ma osoby, która nie 
chciałaby pomoc kostrzyńskiemu szpitalowi. Burmistrz Miasta, który wywodzi się ze 
szpitala, już w poprzedniej kadencji „zaraził” Radnych udzielaniem pomocy 
szpitalowi.  
Radny uznał, iż współpraca w poprzedniej kadencji pomiędzy Radą Miasta a 
Powiatem nie układała się zbyt dobrze. Radny zwrócił uwagę, że Powiat zamiast 
pozyskiwać dodatkowe środki, sprzedał budynek Straży Granicznej  za symboliczną 
„złotówkę”. Radny opowiedział się za poręczeniem kredytu, aby kolejny raz pokazać, 
że Rada Miasta wyciąga „pomocną dłoń” szpitalowi. 
 
Radna S. Martynowicz stwierdziła, że poręczenie tego kredytu nie zagrozi budżetowi 
miasta. Wszyscy jesteśmy pełni podziwu dla pracowników szpitala, którzy znoszą 
obecne trudności i pracują w niedogodnych warunkach. Radna była zdania, że należy 
pomóc pracownikom szpitala, bo przecież oni muszą z czegoś żyć. Radna wyraziła 
nadzieję, że udzielenie przez Radę Miasta poręczenia będzie dobrym początkiem  
współpracy z Powiatem.  
 
Radny M. Kunt stwierdził, że poręczenie kredytu, w żaden sposób nie wpłynie na 
realizację zadań ujętych w budżecie. Rada Miasta ma do wyboru trzy możliwości. 
Pierwszym z nich jest poręczenie kwoty 2 mln zł, o którą wnioskował SPZOZ, co w 
konsekwencji wyniosłoby 3,3 mln zł i wiążę się ze zbyt dużym ryzykiem finansowym 
dla budżetu miasta. Kolejnym rozwiązaniem może być odstąpienie od udzielenia 
poręczenia, czego nie popiera. Najbardziej korzystną opcją dla Miasta i szpitala będzie 
poręcznie kredytu na kwotę 1 mln zł, czyli łącznie z odsetkami na kwotę  1,7  mln zł. 
 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz nadmienił, że Rada Miasta będzie głosowała nad 
projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2007 rok, pozwalającej 
Burmistrzowi na udzielenie poręczenia, przy kontrasygnacie Skarbnika Miasta,  do 



 

wysokości określonej przez Radę. Przewodniczący  Rady stwierdził, że wątpliwości 
Radnych co do podjęcia decyzji są zrozumiałe. Dyrektor SPZOZ, również nie jest 
pewien czy program restrukturyzacji się powiedzie, o czym mówił na komisji i na 
dzisiejsze sesji. 
W związku z zakończeniem dyskusji - Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poddał 
pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/22/07 Rady 
Miasta Kostrzyn nad Odrą z dnia 8 lutego 2007 r. w sprawie budżetu miasta                 
Kostrzyn nad Odrą.      
Rada Miasta w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za,  1 „przeciw” - podjęła Uchwałę Nr VI/33/07 w sprawie ustalenia planu pracy 
Rady Miasta, zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta oraz 
przyjęcia planów pracy Komisji stałych Rady Miasta na 2007 rok , która stanowi 
załącznik nr  3 do protokołu. 
          
Starosta J. Kruczkowski w imieniu Powiatu i Dyrektora SPZOZ podziękował Radnym 
Rady Miasta za podjęcie uchwały umożliwiającej poręczenie kredytu dla szpitala. 
 
Dyrektor SPZOZ pan A. Waszkiewicz również podziękował za okazaną pomoc na 
rzecz szpitala i mieszkańców Kostrzyna. 
 
W związku z tym, że porządek obrad VI sesji Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą                     
został wyczerpany - Przewodniczący Rady Miasta Marek Tatarewicz  zamknął obrady 
o godzinie 15.30. 
 
Protokołowała :     Przewodniczący  Rady Miasta 
 
R. Luszawska      Marek Tatarewicz 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

Notatka służbowa 

 

 

Sporządzona na okoliczność stwierdzenia błędu pisarskiego w Protokole z sesji Nr VI/07 

Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą z dnia 1 marca 2007 r., po jego zatwierdzeniu. 

 

Stwierdzam błąd pisarki w Protokole z sesji Rady Miasta Nr VI/07 z 01.03.2007 r. w 

części dotyczącej nazwy podjętej uchwały (str. 5 protokołu) tj.:  

„W związku z zakończeniem dyskusji - Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/22/07 Rady Miasta Kostrzyn 

nad Odrą z dnia 8 lutego 2007 r. w sprawie budżetu miasta Kostrzyn nad Odrą.      

Rada Miasta w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami „za,                       

1 „przeciw” - podjęła Uchwałę Nr VI/33/07 w sprawie ustalenia planu pracy Rady Miasta, 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta oraz przyjęcia planów pracy 

Komisji stałych Rady Miasta na 2007 rok , która stanowi załącznik nr  3 do protokołu.”  

Wyjaśniam, że Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały 

(właściwy) w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/22/07 Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą z dnia            

8 lutego 2007 r. w sprawie budżetu miasta Kostrzyn nad Odrą, który został przyjęty przez 

Radę Miasta i nadano jej numer VI/33/07. Uchwała Nr VI/33/07 Rady Miasta Kostrzyn nad 

Odrą z dn. 1.03.2007 r. stanowi załącznik do protokołu. 

 

W związku z tym, iż nie zgłoszono uwag do protokołu i został przyjęty jednogłośnie 

na sesji w dniu 29.03.2007 r., a także na kolejnej sesji nie wniesiono poprawek do protokołu, 

nie ma możliwości dokonania w nim zmian ( ust. 1 § 59 Statutu Miasta Kostrzyn nad Odrą z 

dnia 20 lutego 2003 roku brzmi : „W trakcie obrad lub nie później niż na najbliższej sesji 

radni mogą zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu, przy czym o ich uwzględnieniu 

rozstrzyga Przewodniczący Rady po wysłuchaniu protokolanta i zapoznaniu się z zapisem 

taśmy magnetofonowej lub magnetowidowej z przebiegu sesji.”) 

 

 

 



 

 

 

 

 


